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Slovo starosty

Veřejná zasedání 
zastupitelstva obce

Zasedání zastupitelstva obce se budou 
v roce 2024 konat poslední úterý v měsí-
ci od 18 hodin, střídavě v našich obcích.

Rozpis leden – červen 2024:

• 30. ledna 2024 Přibyslavice
• 27. února 2024 Kozohlody
• 26. března 2024 Vlkaneč
• 30. dubna 2024 Přibyslavice
• 28. května 2024 Kozohlody
• 25. června 2024 Vlkaneč

Vážení spoluobčané,

dovolte, abych Vám popřál hodně 
zdraví, štěstí a úspěchů v novém roce 
2024. Nejen já očekávám, že tento rok 
bude přeci jenom lepší z hlediska po-
klesu inflace a s mírným růstem hospo-
dářství, že poklesnou ceny potravin. Na 
druhou stranu budeme více platit za daň 
z nemovitostí, mění se DPH. Rok 2023 
uplynul jako voda, v některých oblastech 
pro nás s rozpačitými výsledky, alespoň 
v oblasti dotačních titulů. Bohužel se 
nám nepodařilo ani začít s opravou ko-
munikace v Kozohlodech z důvodu ne-
ustálého posouvání termínů vyhlášení 
titulu. Nakonec jsme byli vybráni mezi 
náhradníky, ale po zjištění dalších infor-
mací využijeme dotaci od Středočeského 
krajského úřadu. Ani v jiných titulech to 
nebylo slavnější, vyjma dotace na poříze-
ní DA pro hasiče. Probíhá výběr projektů 
v Národní sportovní agentuře na dotace 
na výstavbu sportovního zařízení, máme 
přihlášenou výstavbu tělocvičny ve Vl-
kanči. Žádost o dotaci na fotovoltaiku na 
budovu obecního úřadu se vyhodnocuje, 
zatím nemáme žádné informace. Dotace 
na pořízení nádob na tříděný odpad bude 
vypsána až v letošním roce.

I letos společnost AVE CZ Odpadové 
hospodářství s.r.o. zvýšilo cenu služeb 
o zhruba 12%. Navzdory tomu jsme roz-
hodli, že i v letošním roce 2024 zůsta-
nou poplatky na stejné výši jako v roce 
2023. K navýšení poplatků dojde v roce 
2025, neboť každoročně stoupá cena za 
uložení na skládku a přitom se snižuje 
množství odpadu (koeficient) na obča-
na, za které platí snížená cena za ulože-
ní. Je nutné co nejvíce třídit odpad, aby 
ho co nejméně bylo uloženo na skládku, 
tím se sníží částka za uložení. Bohužel 
jsou mezi námi tací, nejen v našich ob-
cích, kteří znehodnocují tříděný odpad 
ukládáním jiného druhu, než na který 
jsou nádoby určeny. To samo o sobě opět 
zvyšuje náklady, neboť svozové firmy 
musí ještě odpad přetřídit (papír, plasty). 
Rychle se blíží rok 2030, kdy začne platit 
zákaz skládkování a směsný odpad bude 

likvidován pouze ve spalovnách. Tak 
jako každý rok Vás žádám o dodržování 
pravidel při třídění a ukládání odpadu do 
určených nádob, abychom více získávali 
než abychom více platili.

Podařilo se nám osadit dopravní zr-
cadla u podjezdu ve Vlkanči. Všemu 
předcházela téměř roční práce včetně 
projektu, schválení Policií ČR a nakonec 
schválení odborem dopravy při měst-
ském úřadu v Čáslavi. Bez všeho tohoto 
nelze v dnešní době takový projekt rea-
lizovat.

Do konce roku 2023 se podařilo za-
psat do katastru nemovitostí rozměřené 
stavební parcely v lokalitě za školkou. V 
současné době máme uzavřenou smlou-
vu o připojení s ČEZem, probíhá projek-
tová příprava na vodovod a kanalizaci, 
oslovili jsme projektanta na přípojky 
plynu, čekáme na cenovou nabídku pro-
jektu komunikací v této lokalitě.

V poslední fázi je též příprava pro-
jektu na opravu náhonu rybníka ve 
Vlkanči, kde došlo k uvolnění a vy-
mletí boků z kamenů. Dále je nut-
no opravit nefunkční díly stavidla 
k regulaci přítoku vody do rybníka. 
V současné době probíhá konzultace 
s pracovníky vodoprávního odboru při 
Městském úřadu Čáslav.

Tak jako každý rok, byly schvále-
ny zastupitelstvem obce neinvestiční 
dotace všem spolkům ve stejné výši 
jako doposud, samozřejmě po od-
pracování určitého počtu hodin buď 
na úklidu lesních porostů nebo na údržbě 
a opravě obecního majetku.

Na závěr bych chtěl poděkovat všem 
občanům a spolkům, kteří se podíleli na 
údržbě a zvelebování obecního majetku, 
při úklidu lesů a stavbě oplocenek v mi-
nulém roce. Doufám, že i v roce letošním 
se podaří dosáhnout splnění všech úkolů 
ke všeobecné spokojenosti.

Josef Klaus,
starosta obce
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Obecní úřad ve Vlkanči upozorňuje 
občany, že probíhá vybírání poplatků 
za odvoz komunálního odpadu (po-
pelnic). Sazba poplatků pro občany 
s trvalým pobytem je 700,- Kč/osobu. 
Sazba poplatku pro fyzickou osobu, 
která má ve vlastnictví stavbu urče-
nou nebo sloužící k individuální re-
kreaci, ve které není hlášena k trvalé-
mu pobytu žádná fyzická osoba, činí 
700,- Kč/objekt.

Dále se na OÚ vybírají poplatky 
ze psů. Za jednoho psa je stanoven 
poplatek ve výši 100,- Kč/rok, za dru-
hého a každého dalšího psa poplatek 
ve výši 200,- Kč/rok.

Majitelé nemovitostí v Přibyslavicích, 
kde jsou instalovány DČOV, platí po-
platek 1.936,- Kč za služby spojené 
s provozem a údržbou domovních 
čističek odpadních vod.

Poplatky jsou splatné do 31.3. 
2024.

Poplatky

V roce 2024 bude VHS Vrchlice – Maleč 
a.s. Kutná Hora účtovat pro naše obce 
vodné za 1m3 ve výši 60,00 Kč bez DPH, tj. 
67,20 s DPH 12% a stočné za 1m3 ve výši 
57,86 bez PDH, tj. 64,80 s DPH 12%, cel-
kem za vodné a stočné 132,00 Kč s DPH.

Vodné a stočné

Nová zrcadla a dopravní značení



3

Svoz komunálního odpadu (popelnic) 
je zajišťován v období od 1. 1. 2024 do 
31. 12. 2024 vždy každou lichou středu. 
Svoz bio odpadu (hnědých popelnic) je 
zajišťován v období od 1. 4. 2024 do 30. 
11. 2024 vždy každou sudou středu . Svoz 
nebezpečného odpadu proběhne v úterý 
9. července 2024 od 7.00 hodin ve všech 
třech našich obcích. Pokud dojde k ně-
jakým změnám, budou Vám informace 
včas předány. Občané našich obcí mají 
bezplatné uložení nebezpečného odpa-
du, kovů, objemných odpadu a stavební 
suti ve sběrném dvoře v Golčově Jeníko-
vě a v případě uložení zeleného odpadu 
i v kompostárně tamtéž.

Svoz odpadu

Tradiční Tříkrálová sbírka proběhla v so-
botu dne 6. ledna 2024. V letošním roce 
bylo vybráno ve Vlkanči 16.892,- Kč, 
v Kozohlodech 7.346,- Kč a v Přibyslavi-
cích 5.899,- Kč, celkem za všechny obce 
30.137,-Kč. Děkuji všem, kdo přispěli 
potřebným a na charitu, a též všem, kdo 
se na organizaci sbírky podíleli ve všech 
třech obcích.

Tříkrálová sbírka

V roce 2023 projevilo zájem celkem 22 
jednotlivců či skupin. Hřiště bylo obsa-
zeno celkem 153x, celková doba využití 
činila 179 hodin. Nejčastější návštěvy 
byly skupinové - florbal 25x , volejbal 
20x, cvičení žen 10x, individuální spor-
tování proběhlo 49x, další čas využila zá-
kladní škola a družina.
Celkově bylo spotřebováno 52,4 kWh 
elektrické energie (osvětlení, informační 
světelná tabule) včetně připojení elektři-
ny při Letních slavnostech na obsluhu 
skákacího hradu a stánků.

Václav Prášek,
správce sportovního hřiště

Využití sportovního hříště

Zastupitelstvo

Zastupitelstvo bere na vědomí:  
• Kontrolu usnesení z minulých zasedá-

ní zastupitelstva obce 
• Odměňování zastupitelů od 1. 1. 2024
• Informace z členské schůze LD 

Chraňbož 
• Informace o dopravní obslužnosti mi-

kroregionu Čáslavsko 
• Informace o zasíťování nového po-

zemku pro výstavbu RD 
• Informace o dotacích - Informace 

od EKO-KOMU 
• Informace o zrcadlech  
• Omezení provozu MŠ v době vánoč-

ních prázdnin 
• Informace o proběhlých kulturních 

akcích 
• Vánoční koncerty, rozsvícení vánoč-

ních stromků 
• Informace o nadcházejících akcích 
• Možnost zapojení obecních pracovní-

ků do přípravy  akcí – slavnosti, roz-
svícení stromků 

• Informace o proběhlé schůzce vedení 
základní školy s rodiči 

   
Zastupitelstvo obce schvaluje:   
• Program ZO 21. 12. 2023 
• Ověřovatele zápisu ZO dne 21. 12. 

2023 Josefa Altmanna a Jaroslavu Ha-
vlinovou.  

• Rozpočet obce Vlkaneč na rok 
2024 jako schodkový. Schodek 
rozpočtu je uhrazen z přebyt-
ku finančních prostředků minu-
lých let. Příjmy 14.387.008,-Kč, 
výdaje 28.956.000,Kč, financování 
14.568.992,-Kč. Návrh rozpočtu, 
včetně závazných ukazatelů, je přílo-
hou zápisu. 

• Rozpočet Příspěvkové organizace ZŠ 
a MŠ Vlkaneč na rok 2024 jako vy-
rovnaný 

• Dodatek č. 17 ke smlouvě na zajištění 
svozu a uložení tuhého komunálního 

odpadu. 
• Dodatek č. 24 ke smlouvě na zajištění 

odvozu separovaného odpadu. 
• Pronájem  části pozemku p.č. 709/23. 
• Dotaci pro MS Diana Vlkaneč, z.s. ve 

výši 30.000,- Kč, dotaci pro TJ Sokol 
Vlkaneč, z.s., ve výši 40.000,-Kč, pro 
SDH Vlkaneč ve výši 30.000,-Kč, 
dotaci pro SDH Kozohlody ve výši 
30.000,-Kč a dotaci pro SDH Přiby-
slavice ve výši 30.000,-Kč, dotaci pro 
ZO ČSCH Vlkaneč ve výši 30.000,-
Kč. 

• Rozpočtové opatření č. 10/2023. 
• Souběžné plnění funkce zastupitelky 

a kronikářky obce Vlkaneč Jaroslavou 
Cempírkovou.

• Souběžné plnění funkce zastupitele 
a správce pohřebiště v obci Přibysla-
vice Josefem Rejnekem. 

• Neinvestiční příspěvek  ve výši 
85. 000,- Kč  PO ZŠ a MŠ Vlkaneč    

Zastupitelstvo obce ukládá:   
• Uzavřít dodatek  smlouvy č. 17 s fir-

mou AVE CZ odpadové hospodářství, 
s.r.o. Termín do 10.01.2024. Zodpoví-
dá starosta 

• Uzavřít dodatek  smlouvy s firmou 
AVE CZ odpadové hospodářství, s.r.o.  
Termín do 10.01.2024. Zodpovídá sta-
rosta. 

• Uzavřít nájemní smlouvu  na část 
pozemku  p.č. 709/23. Termín do: 
10.01.2024. Zodpovídá starosta. 

• Uzavřít smlouvy o poskytnutí dotace. 
Termín: do 31.1.2024. Zodpovídá sta-
rosta 

• Převést finanční částku na účet PO ZŠ 
a MŠ Vlkaneč. Termín  31.12.2023.    

Zastupitelstvo obce zamítá:   
- Žádost o příspěvek ZŠ a MŠ Potěhy na 
pomůcky pro děti dojíždějící z Přibyslavic.

Usnesení Zastupitelstva obce
Rekapitulace usnesení z 12. schůze Zastupitelstva obce Vlkaneč,

konané dne 21. 12. 2023 ve Vlkanči

Usnesení Zastupitelstva obce
Rekapitulace usnesení z 11. schůze Zastupitelstva obce Vlkaneč, konané dne 

28. 11. 2023 ve Vlkanči

foto: Martina Nováková

Zastupitelstvo bere na vědomí:
• kontrolu usnesení z minulých zasedá-

ní zastupitelstva obce. 
• informace o rozpočtu na rok 2024 
• informace o schváleném rozpočtu 

DSO Plynofikace Ledečska 
• informace z LD Chraňbož 
• informace o nabídce pozemku ke kou-

pi 
• informace o vyúčtování a žádostech 

spolků  o dotaci  

• informace o konání členské schůze 
DSO Plynofikace Ledečska 

• informace o neutěšeném stavu místní-
ho vlakového nádraží 

• informace o přípravách rozsvícení 
Vánočního stromečku dne 3. 12. 2023 

• informace ohledně veškerých dotací, 
zatím nejsou potvrzené žádné dotace. 

• informace ohledně dodatků smlouvy s 
AVE na rok 2024 (opět navýšení cen), 
zatím se čeká na vyjednávání  mikro-



Zastupitelstvo
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Mateřská škola

Na podzim jsme si v naší školce užili 
spoustu zábavy. Uspořádali jsme si projek-
tové dny např. „Jablíčkový den, Pyžamo-
vo-polštářkový den, Zvonečkový den“. Při 
sportovním dopoledni jsme využili multi-
funkční hřiště - zahráli jsme si spoustu ob-
líbených her a naučili se například skákat 
přes překážky. Dne 2.10.2023 nás ve škol-
ce navštívilo divadlo „Šneček“ s pohádkou 
O Zlatovlásce. Ve čtvrtek 12.10.2023 
k nám zavítal Minicirkus. Děti mohly 
obdivovat cvičené pejsky, kozy, pohla-
dit si opičku Žofku nebo lamu. V pátek 
13.10.2023 si děti pod vedením paní lek-
torky vyzkoušely výtvarnou techniku „tu-
pování“ a vyrobily si podzimní dekoraci. 
Od 17.10.2023 byla pro děti a rodiče při-
pravena na plotě u MŠ opět další společná 
hra „plotovka“, tentokrát podzimní stezka: 

„Uspávání broučků“.
19.10.2023 naši předškoláci zaháji-

li spolu se ZŠ plavecký výcvik v Kutné 
Hoře. 31.10.2023 nás navštívila pracovnice 
ze Záchranné stanice Pavlov s výukovým 
programem „Ježek“. Hned začátkem pro-
since nás jako každý rok navštívil Miku-
láš.(Děkujeme všem rodičům, kteří tuto 
akci zorganizovali). Také děkujeme ma-
minkám paní Ivě J. a Jaroslavě J., které 
si 8.12.2023 pro děti připravily krásnou 
výtvarnou dílničku. Děti si vyrobily ozdo-
by z keramické hmoty a vánoční skřítky 
ze štětců. 18.12.2023 se v MŠ konala pro 
rodiče „Tvořivá dílna s vánočním pose-
zením a překvapením“. U dobrého čaje, 
cukroví a kávy jsme společně vyráběli vá-
noční svícny. Děti předvedly pásmo koled 
a vánoční divadlo „Jak se vaří Vánoce“. 

Všichni jsme načerpali vánoční atmosféru 
a odpoledne  jsme si moc užili. 20.12.2023 
nám Ježíšek přinesl do školky dárky, za-
zpívali jsme si koledy, vyzkoušeli si tradič-
ní zvyky - pouštění lodiček, rozkrajování 
jablíčka.. a už jsme se těšili na Vánoce ve 
svých domovech. V novém roce nás čekají 
další akce a projektové dny. Hned v led-
nu „Sněhulákový den, dále Barevný den, 
Knížkový, Dopravní, Srdíčkový, Klobou-
kový..“

Věříme, že nás všechny čeká v novém 
roce jen to nejlepší a přejeme to i Vám 
všem.

  
Lucie Bernatová,

učitelka MŠ 

Pyžamový den

regionu Čáslavsko a MAS Lípa  pro 
venkov s AVE odpadové hospodářství 
s.r.o.       

Zastupitelstvo obce schvaluje:  
• Program ZO 28. 11. 2023 
• Ověřovatele zápisu ZO dne 28. 11. 

2023 Josefa Rejneka a Jaroslava Cem-
pírkovou 

• Zveřejnit záměr na pronájem části po-
zemku  p.č. 709/23  o výměře 32,5 m2 
v k.ú.Vlkaneč 

• Plán inventur za rok 2023 
• Inventarizační komisi ve složení Vác-

lav Vágner – předseda, Josef Klaus, 
Oldřich Novák, Josef Altmann, Jaro-
slava Cempírková a Lenka Novotná 
- členové.

• Prodej pozemku p.č. 592/22 o výmě-
ře 95m2 v k.ú. Přibyslavice za cenu 
60,- Kč za m2  p. M. H., celková cena 
5.700,- Kč 

• Rozpočtové opatření č. 9/2023 
• Příspěvek na pořádání sportovní  akce 

spolku Klub Ranč Dalu, z.s. – Velké 
rodeo v srpnu 2024 ve výši 10. 000,-
Kč.

      

Zastupitelstvo obce ukládá:  
• Vyvěsit záměr na pronájem části po-

zemku  p.č. 709/23  o výměře 32,5 m2 
v k.ú.Vlkaneč. Termín: do 1. 12. 2023. 
Zodpovídá starosta. 

• Uzavřít kupní smlouvu na prodej po-
zemku p.č. 592/22 v k.ú. Přibyslavice 
s M.H. Termín: do 31. 1. 2024. Zod-
povídá starosta. 

• Uzavřít darovací smlouvu se spolkem 
Klub Ranč Dalu, z.s. Termín: do 31. 3. 
2024. Zodpovídá starosta.

Sportovní dopoledne

Vítáme Mikuláše



Na podzim a začátek zimy se v naší ško-
le konalo mnoho tradičních akcí, na které 
se vždy těšíme.

Ve čtvrtek 12.10. nás navštívil malý cir-
kus. Líbilo se nám vystoupení cvičených 
pejsků a nasmáli jsme se při společném 
kouzlení s klaunem.

V pátek 13.10. byl pro žáky 1. – 3. roč-
níku připraven výtvarný projekt. Pod ve-
dením p. lektorky si děti vytvářely ježka 
v podzimním listí z kartonu technikou tu-
pování. Všichni tvořili se zaujetím a všem 
se hotový ježek moc povedl.

V měsíci říjnu jsme také zahájili plavec-
ký výcvik v Kutné Hoře. Žáci ZŠ i děti 
z MŠ měli každý týden dvě hodiny od 19. 
10. do 23. 11. Děti se na plavání těší, pro-
tože se naučí nebát se vody a plavat. Na 
závěr výcviku proběhnou vždy závody 
o nejrychlejšího plavce třídy, který obdr-
ží diplom. Všichni žáci pak dostávají tzv. 
„mokré vysvědčení“.

Poslední říjnový den byl věnován pro-
jektu Halloween. Dopoledne 31. 10. jsme 
společně vyřezávali dýně. Jimi a dalšími 
strašidelnými bytostmi jsme vyzdobili za-
hradu před školou. Večer jsme se společně 
báli na „Halloweenské strašidelné cestě“. 
Letos jsme opět pro všechny přichystali 
tajemnou cestu okolo Vlkanče a konec byl 
v prostorách OÚ, kde na nás čekala různá 
strašidla, lampiony, strašidelná světýlka 
a pavouci se svými sítěmi. Všem malým 
i velkým se na stezce líbilo. Přišlo také 
mnoho halloweenských strašidel, která si 
s sebou přinesla různá světýlka, ať už 
lampióny nebo vyřezávané dýně. Na úvod 
jsme si poslechli několik básniček od star-
ších žáků a pak jsme si společně zazpívali. 
Celý týden nám před školou svítily dýně, 
které si děti samy vyrobily.

V pátek 24. 11. se žáci 3. – 5. ročníku 
zúčastnili cestopisného pořadu v Čáslavi 
„Kambodža - putování k tajemné hoře“. 
Zakladatelem celého projektu a zároveň 
cestovatelem je Adam Lelek. Pořad byl 

pro všechny velmi zajímavý. Tato země 
má okouzlující přírodu, hluboké prale-
sy, rozmanité živočišné druhy na suchu 
i ve vodě. Díky nelegální těžbě dřeva, mizí 
některé živočišné druhy např. tygr nebo 
slon. Je to také země králů, legend a prasta-
rých chrámových komplexů. Všechno jsme 
si asi nezapamatovali, ale určitě už teď 
máme o Kambodži mnohem více informa-
cí.                                                                                                                                         

V neděli 3. 12. jsme přivítali adventní 
čas rozsvícením vánočního stromu na náv-
si a jarmarkem ŠD. Děti ze ŠD vyrobily 
mnoho krásných věcí …betlémy, lucer-
ny, stromečky, anděly, svícny, sněhuláky 
s oříšky, odlitky stromečků a skřítků…. 
Jarmark byl součástí adventní neděle a lidé 
si mohli výrobky od dětí koupit. Děkujeme 
všem, kteří zakoupením výrobků přispěli 
na materiál a odměnu pro děti. Věcí bylo 
opravdu hodně, a proto jsme je prodávali 
také ještě v Golčově Jeníkově (ve spolu-
práci s tamním skautským oddílem). Dík 
patří všem, kteří nám s přípravou jarmar-
ku pomáhali: p. Strnadelové, p. Cempírko-
vé, p. Vágnerové, p. Burianové. Připravili 
jsme také pro občany pásmo koled vzta-
hujících se k adventu. Děti byly oblečené 
v dobových kostýmech a dávaly Ježíško-
vi své dary. Vidět bylo např. švadlenku, 
pekařku, řezníka, mlékařku, cukrářku, 
selku, princeznu, havíře, ponocného …. 
a na závěr přišli i Tři králové. Všichni jsme 
si společně zazpívali krásné vánoční ko-
ledy. Stromeček slavnostně zářil a čas ad-
ventu nastal.

V pondělí 4. 12. nás navštívili „Mikuláš, 
anděl a čerti“. Všechny děti za svou píli 
a svědomitost dostaly svou „mikulášskou 
nadílku“. Nikdo se nebál a všichni měli ra-
dost, že na ně Mikuláš a čert nezapomněli. 
Děti byly nejprve zváženy na čertovských 
vahách a některé putovaly do pekelné-
ho kotle. Správná nadílka se vším všudy. 
Děkujeme rodičům, kteří se o to zaslou-
žili a nadílku dětem připravili. Díky patří 

i p. Vágnerovi za sponzorský dar pro 
všechny děti v MŠ i v ZŠ. V úterý 5.12. 
jsme se přeměnili na „čertovskou školu“ 
– všichni žáci i paní učitelky se změnili 
v čertíky a čertice, kteří společně plnili 
různé pekelné úkoly.

V sobotu 9.12. se konala pro veřejnost 
„Čertovská besídka aneb s čerty nejsou 
žerty“. Čertíci a čertice z naší školy před-
vedli básničky, veselé písničky i čertovské 
tanečky. Vystoupení mělo velký úspěch 
a všem dětem patřil velký potlesk. Poděko-
vání také všem, kteří nám pomáhali besíd-
ku uskutečnit.

Žáci 3., 4. a 5. ročníku byli poučeni 
o bezpečnosti v silničním provozu. Bese-
da s příslušníky Městské policie z Čáslavi 
se konala 12. 12. v rámci vzdělávacího 
programu dopravní výchova. Žáci praco-
vali samostatně i společně, řešili různé do-
pravní situace, poznávali dopravní značky. 
Praktická část dopravní výchovy se usku-
teční na jaře na dopravním hřišti v Čáslavi.

V úterý 19. 12. odpoledne děti ze ŠD oz-
dobily také stromeček v kostele ve Vlkan-
či. Vyslechly si vánoční přání od p. faráře 
Tobka a zazpívaly si společně koledy.

V ZŠ jsme se rozloučili se starým rokem 
ve středu 22. 12. školní besídkou s připo-
menutím vánočních zvyků. Pouštěli jsme 
lodičky, házeli botou, rozkrajovali jablíčko-
…a zpívali koledy. Pod stromečkem našli 
všichni dárek od svých kamarádů a radost 
a smích zněl celou školou.

Na dobu Vánoc žáci připravili také přání 
pro všechny občany Vlkanče a vyvěsili je 
na plot okolo školy. Při zimní procházce 
si tak mohl každý přání prohlédnout a pře-
číst.

Do nového roku 2024 přeji všem hodně 
štěstí, zdraví, úspěchů a vzájemného poro-
zumění.  

     
 Mgr. Marcela Formánková

Základní škola

Čertí škola
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Školní družina

Děti ze školní družiny si aktivně užívaly 
podzimní čas a to nejen kreativně, ale také 
pohybem na dětském nebo multifunkčním 
hřišti. V tomto období občas prší, občas 
svítí sluníčko, sklízí se ovoce, zvířátka se 
připravují na zimu, a hlavně je to období 
plné barev. O tom všem jsme si ve škol-
ní družině povídali. Podzimní atmosféru 
pak děti zachytily při tvorbě svých výrob-
ků, kterými vyzdobily chodbu a prostory 
před základní školou. Musím zmínit krás-
né mandaly vytvořené z přírodnin, které 
jsme si na vycházkách nasbírali. Výtvarné 
práce zářily barevností a nápaditostí. Spo-
lu s praktikantkou ze SPgŠ děti vytvořily 
veselé strašáky, které mohli všichni shléd-
nout před budovou školy. Uskutečnila se 

také „BRAMBORIÁDA“. Zjistili jsme, že 
brambora není jen k jídlu, ale že se s ní dá 
užít pěkná zábava. Děti plnily bramboro-
vé úkoly při soutěži na stanovištích. Také 
si upekly bramborové hranolky v troubě, 
na kterých si moc pochutnaly. Na závěr si 
každý domů odnesl DIPLOM a sladkou 
odměnu. Bylo to hezké odpoledne.

Ze všeho nejvíce se děti vyřádily 
u „halloweenské“ výzdoby. Děti na stra-
šidelnou stezku kreativně tvořily masky, 
duchy z papíru a různé příšerky. Večer 
měla velký úspěch hlavně „hrobka upírů“. 
Svátek svatého Martina 11.11. jsme oslavi-
li nejen povídáním o této tradici, ale také 
jsme si bílého koně s prvními sněhovými 
vločkami vyrobili a postavili jsme ho návsi 

ve Vlkanči.
Poslední měsíc v roce 2023 naše ručič-

ky pilně pracovaly. Co všechno jsme pro 
vykouzlení vánoční atmosféry nachystali, 
většina z Vás viděla při rozsvěcení vánoč-
ního stromu na našem jarmarku. Věříme, 
že naše práce – výrobky se vám líbily 
a udělaly všem radost. Výtěžek z jarmarku 
bude použit na pomůcky a výtvarné tvo-
ření dětí.

Přeji Vám, ať prožijete rok 2024 ve zdra-
ví, štěstí a radosti.

Irena Kratochvílová,
vychovatelka ŠD

Čertovská besídka

foto: Irena Kratochvílová

Kulturní dění v našich obcích
Tento příspěvek je ohlédnutím kulturní-

ho dění na konci minulého roku.
Každoročně v tomto období probíhá vět-

ší počet akcí, což je dáno adventním obdo-
bím. Dny jsou stále kratší, počasí nevlídné, 
proto si každý z nás hledá nějakou formu 
zábavy k pobavení. Ať už z nabídky kul-
turních akcí v našich obcích, tak i z nabí-
dek programu ze širokého okolí. 

V říjnu jsme uspořádali ve spolupráci TJ 
Sokol Vlkaneč, II. Ročník drakiády. Tato 
akce se těšila velké účasti a to i přesto, 
že ve Vlkanči ten den téměř nefoukalo, 

což je proti všem zákonům. Místní vědí, 
že tady fouká vítr snad tři sta dní v roce. 
I přes toto nepříznivé počasí pro lety draků 
se drakiáda vydařila. Všichni přítomní si 
užívali krásné slunečné podzimní odpole-
dne, které bylo zakončeno opékáním špe-
káčků.

Studené listopadové dny nám pomohlo 
zpříjemnit představení Divadélka Kůzle, 
které k nám přijelo s pohádkou „Zazpí-
vejme notu pro křiklouna Otu“. Pohádka 
přinesla úsměv do tváří dětem, ale i do-
spělým.  Pro velké vytížení tohoto diva-

delního spolku, máme již nyní domluvený 
termín na další představení, které se usku-
teční v závěru roku.

Ve všech třech obcích proběhlo rozsvě-
cování vánočních stromečků, za podpo-
ry programů složených vánočních písní 
a koled v podání dětí, ale i dospělých. Také 
ve všech obcích mohli občané navštívit 
vánoční koncerty, které se konaly v ad-
ventním čase. Ve Vlkanči jsme se mohli 
zaposlouchat do tónů hudebního seskupení 
Jiřího Fiedlera. Akustika místního kostela 
sv. Jakuba Staršího umocnila zážitek z po-

Podzimní tvoření Posíláme srdce všem



Sbor pro občanské záležitosti
Milí občané, jsou za námi nejkrásnější 

svátky roku a jsme opět na počátku no-
vého roku 2024.

Za uplynulé období jsme písemně 
i osobně blahopřáli našim občanům, kte-
ří oslavili svá životního jubilea.

V neděli 5. listopadu 2023 v obřadní 
síni Obecního úřadu ve Vlkanči slav-
nostně přivítali nové občánky starosta 
p. Josef Klaus, místostarosta p. Václav 
Vágner a členky SPOZu. Malé slavnosti 
se zúčastnili příbuzní, rodiče a jejich děti. 
S krátkým programem vystoupily děti ze 
ZŠ. Mezi občany naší obce jsme přivíta-
li osm občánků - Trinh Quang Phuc An,  
Daniela Tůmu,  Izabell Vanišovou, Mi-
kuláše Fantu, Vikórii Grozanič, Barboru 
Kunáškovou, Martina Mládka, Jakuba 
Sobotku. Všem dětem a jejich rodičům 
přejeme hodně štěstí, zdraví a radosti!

Všem jubilantům a Vám ostatním přeji 
do nového roku 2024 pevné zdraví, štěs-
tí, úspěch a pohodu v osobním i pracov-
ním životě.
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Vítání občánků,
foto: Josef Klaus

slechu. Stejné seskupení, což svědčí o ob-
líbenosti a kvalitě hudebníků i repertoáru, 
si mohli poslechnout i občané z Kozohlod 
a okolí. Koncert se také konal v prostorách 
krásně vyzdobeného kostela všech svatých 
v Kozohlodech. Na třetí koncert do kos-
tela svatého Václava v Přibyslavicích, při-
jali pozvání muzikanti z akordeonového 
souboru Pohoda ze ZUŠ Havlíčkův Brod. 
I když jsme vesničky malé, na všechny 
koncerty se dostavilo velké množství ná-
vštěvníků, aby se společně poslechem ko-
led přiblížili k vánočním svátkům, k svát-
kům klidu a pohody.

Za zmínku stojí i tradiční Betlémské 
světlo, které pro nás opět zajistili manželé 
Lebedovi. Každý rok si na štědrý den do 
přibyslavického kostelíčka pro světlo jez-
dím. Dokonce se mi ho vždy podaří ucho-
vat několik dní i bez toho, abychom museli 
vytrhávat z vánoční atmosféry místní ha-

sičské sbory. Někdy je to opravdu náročné 
vymyslet, kde světýlko přetrvá přes noc. 
Ale tradice je tradice.

V nadcházejících měsících nás čeká ně-
kolik plesů, dětských karnevalů, oslavy 
MDŽ připravuje se další „ Kino pod stře-
chou“. Díky schopným a obětavým lidem 
a všem spolkům působících v našich ob-
cích se budeme moci setkávat i v tomto no-
vém roce. Podpořme je tím, že nám jejich 
činnost a práce není lhostejná. Podpořte je 
a přijďte se pobavit. Přehled akcí naleznete 
na webových stránkách obce a v každém 
Zpravodaji.

Do nového roku přeji všem čtenářům 
pevné zdraví, klidné dny, spoustu kultur-
ních zážitků a radosti z obyčejných dní.                            

Martina Nováková,
předsedkyně kulturní komise OÚ

Vánoční jarmark a rozsvícení vánočního stromku ve Vlkanči

Kozohlody

Vánoční koncert v kostele v Kozohlodech
     V třetím adventním týdnu, v sobotu dne 

16. 12. 2023 od 17.00 hod., se konal v kos-
tele Všech svatých v Kozohlodech adventní 
koncert v podání hudebního seskupení, slo-
ženého ze známých rockových muzikant-
ských tváří – Jiří Fiedler (akordeon, zpěv), 
Petr Klér (akustická baskytara), Stanislav 
Kuba (housle), Antonín Sedláček (akustická 
kytara) a sborový doprovod, tvořený sedmi 
zpěváky.

     Muzikanti, rockeři – na slovo vzatí, 

zvolili repertoár vskutku nádherný, složený 
ze samých známých vánočních koled a písní, 
ať už českých, či zahraničních interpretů. 

     Pro všechny přítomné bylo přichystá-
no malé občerstvení v podobě teplého čaje 
a napečeného vánočního cukroví. Myslím, 
že všichni velice ocenili připravené texty 
všech vánočních písní na lavicích a mohli 
tak zpívat společně se zpěváky. 

     Doufám, že ta nádherná atmosféra roz-
svíceného vánočního stromku, adventního 
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věnce a zvuku krásných vánočních koled 
a písní zanechala ve vás stejně tak krásný 
dojem jako ve mně. 

     Velice nás potěšila velká účast nejen 
místních posluchačů, ale i místem vzdále-
nějších (Třemošnice, Čáslav, Kutná Hora). 
A měli jsme opravdu radost, že i v tom-

to předvánočním shonu si lidé udělají čas 
a navštíví touto akcí náš krásný starobylý 
kostelík. 

     Samozřejmě spokojeni byli i muzi-
kanti, kterým se v tak zaplněném kostele 
dobře hrálo, ocenili i malé pohoštění po 
koncertním vystoupení v naší místní hos-

půdce a přislíbili tak účast na dalším vá-
nočním koncertu v následujícím roce.

Mgr. Hana Mazalová Klečáková,
Kozohlody

TJ Sokol Vlkaneč

Milí čtenáři,

máme tu nový rok a jedna z prvních 
zpráv, která mi v tuto dobu přichází, je 
zpráva s požadavkem na článek do Zpra-
vodaje. V duchu si říkám, že jsem ho přece 
psala nedávno, ve vteřině mi dojde, že už 
jsou za námi další čtyři měsíce. Ne tak bo-
haté na události, jako měsíce letní, ale stále 
se něco děje. Pojďme se

spolu podívat, co se dělo v našem spol-
ku.

Začnu opět fotbalem. Podzimní sezóna 
je za námi a náš tým se umístil na 9. mís-
tě se 17 body. Očekávání byla možná vět-
ší, ale týmů je celkem 15, takže výsledek 
mohl být i horší. Čeká nás jaro, tak se snad 
vydáme opačným směrem. Přípravu fotba-
listé nepodceňují, odstartovala již poslední 
den loňského roku.

Intenzivně bude pokračovat i na ledno-
vém soustředění, ale tréninky budou pro-
bíhat také před ním a po něm. Tak snad 
veškeré úsilí přinese ovoce.

Poslední den roku 2023 nelenily ani ženy 
a dívky, které se schází na pravidelných 

hodinách cvičení. Vyrazily na procházku 
a společně se tímto způsobem rozloučily 
se starým rokem.

Nový rok jsme odstartovali Turnajem 
ve stolním tenise. Přípravy začaly už v lis-
topadu loňského roku, kdy jsme podali žá-
dost o dotaci na Českou unii sportu. Akce 
se uskutečnila v sobotu 6. ledna a vydařila 
se. Dětí bylo trochu méně než loni, ale po-
čet účastníků kategorie dospělých vzrostl, 
zúčastnilo se jich 28, což

byl asi maximální počet, který jsme 
schopni zvládnout, pokud bychom si tedy 
turnaj nechtěli protáhnout do noci. Organi-
zace však byla bezproblémová a vše probí-
halo tak, jak jsme plánovali. V tomto roč-
níku turnaje nás podpořili sponzoři, tímto 
jim děkujeme, pivovar Chotěboř a firma 
Beneš ze Souňova.

Výsledné pořadí:
Kategorie do 15 let
1. místo – Filip Zelený
2. místo – Jakub Vízner
3. místo – Vítek Vágner

Kategorie dospělí
1. místo – Tomáš Gruml
2. místo - Karel Heřmánek
3. místo – Radek Zikmunda

Ocenili jsme také nejlepší ženu, kterou 
se stala Monika Nováková, nejstaršího 
účastníka, kterým byl František Černý 
a také nejobětavějšího hráče, kterým se 
stal Jan Fíla.

Je začátek roku, pro nás období pláno-
vání dalších akcí. Jistá je jarní fotbalová 
sezóna, další akce jako pálení čarodějnic, 
kino, voda, výlet... se snad také podaří zre-
alizovat. Jedním z předpokladů pro usku-
tečnění těchto akcí je zvolit si po uplynutí 
volebního období nový výbor a předsedu. 
V době, kdy budete číst Zpravodaj už bude 
jasné, jak volby dopadly.

Plány a úkoly čekají v novém roce ne-
jen náš spolek ale jistě i každého z nás. 
Tak nám všem přeji hodně energie a hlav-
ně zdraví, abychom byli v realizaci plánů 
úspěšní.     
   

Bc. Stanislava Solařová, Vlkaneč

Procházka žen a dívek Turnaj ve stolním tenise v kategoriích dospělí a děti do 15 let
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Zdravím všechny čtenáře Zpravodaje v 
roce 2024 a přeji Všem hodně zdraví a pohody 

Uplynulý rok 2023 jsme zakončili 
16.prosince výroční valnou hromadou, 
která se konala jako tradičně na mysli-
vecké klubovně. V odpoledních hodinách 
připravili pro naše děti schůzi jejich ve-
doucí. Děti si zpestřily odpoledne různými 
dovednostními soutěžemi a malým občer-
stvením. Připomněly si činnost v uplynu-
lém roce a úspěchy na soutěžích, kterých 
se zúčastnily. Některé děti nám již odrost-
ly a koncem minulého roku ukončily čin-
nost ve sboru. Co se dá dělat, nové děti na-
stupují, v prvním čtvrtletí budou oficiálně 
přihlášeni. Pevně doufáme, že někteří již 
odrostlí členové dětských družstev zůsta-

nou a posílí naše řady ve sboru.
Ve večerních hodinách proběhla schůze 

pro nás ostatní, ty dříve narozené.
Účast byla hojná. Probrali jsme činnost 

za uplynulý rok, naplánovali akce pro rok 
letošní. Pan starosta obce nám předne-
sl svoji zdravici. Dozvěděli jsme se stav 
naší pokladny. Po ukončení oficialit jsme 
se občerstvili dobrým guláškem, pivečkem 
a nějakými tekutinami různých chutí 
a vůní. Tato část schůze členy evidentně 
zaujala,    a proto vydrželi až do ranních 
hodin.

Jako každý rok proběhla kontrola 
z okrsku na zazimování techniky. Letos 
jich na nás přijelo asi šest. Vše bylo v po-
řádku, žádné připomínky. Díky našim spo-
lehlivým strojníkům.

Jak už jsem zmiňoval v minulém vydá-
ní, ve spolupráci s obecním úřadem jsme 
požádali o dotaci na dopravní automobil, 
hlavně pro dopravu dětí na soutěže. Dob-
rá věc se podařila a dotaci jsme získali. 
Musím zde zmínit, že na první pokus, 
s čímž jsme ani moc nepočítali. V součas-
né době se dolaďují technické požadavky 
a následně bude vypsáno výběrové říze-
ní na dodávku automobilu. Zde bych rád 
ocenil vstřícný přístup zastupitelstva obce 
a poděkoval za podporu.

A nyní se už těšme na prožitky, které 
nám přinese rok nový, rok 2024.

Oldřich Novák,
Vlkaneč

SDH Vlkaneč

SDH Kozohlody
Hasičské babí léto: V sobotu 9. září 

jsme opět uspořádali soutěžní odpoledne 
pro hasiče našeho okrsku. Účelem této 
akce bylo nejen setkání hasičů okrsku, ale 
i prověření připravenosti jednotlivých 
sborů v různých činnostech. Soutěž se 
skládala ze dvou disciplín a oba dva časy 
se sčítaly. První disciplína byla vyloženě 
hasičská, a bylo to sání vody z přírodního 
zdroje. Druhá z disciplín byla pro tříčlenné 
družstvo a začínala nasednutím na loďku, 
překonáním rybníka na druhý břeh, po 
sesednutí tam bylo nutné natáhnout a po-
spojovat připravené hadice, pak nasednout 

na loďku a návrat zpět. Soutěžního odpo-
ledne se zúčastnilo 7 sborů našeho okrsku 
a hasiči z Frydnavy. Po skončení soutěž-
ních disciplín bylo provedeno vyhodno-
cení a první tři sbory dostaly věcné ceny  
a vítězné družstvo získalo navíc putovní 
pohár.

 Muži:
1. SDH Frydnava   
 2. SDH Kozohlody
3. SDH Šebestěnice   

Posvícenská taneční zábava: V sobotu 

14. října jsme uspořádali tradiční posví-
censkou taneční zábavu. Hrála skupina 
Laria. Letos jsme opět připravili malou 
tombolu, tři hodnotné ceny, s losováním 
o půlnoční přestávce.

Úprava přepadů u rybníků: V sobotu 
28. října jsme provedli navýšení přepadů 
u rybníků Polňák a Pražák. Díky tomu se 
zvýší hladiny u obou rybníků.

         
Slavnostní rozsvícení vánočního stro-

mu: V sobotu 2. prosince členové našeho 
sboru opět  postavili vánoční strom a za-
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SDH Přibyslavice

Vážení,
výbor SDH Přibyslavice děkuje všem 

členům, členkám a spoluobčanům, kteří 
s námi spolupracují a pomáhají nám zajiš-
ťovat námi pořádané akce, za odvedenou 
práci v roce 2023.

Během měsíce listopadu jsme provedli 
zazimování techniky.

Na začátku prosince jsme společně roz-

svítili vánoční stromek, a po té se uskuteč-
nila mikulášská nadílka pro děti.

8. prosince proběhla naše výroční valná 
hromada.

Během měsíce prosince jsme se zúčast-
nili výročních valných hromad sousedních 
sborů.

 Akce, které budeme pořádat v letošním 
roce od ledna do června:

únor -  dětský karneval
březen  -  oslavy MDŽ pro naše ženy
duben  -  pálení čarodějnic
červen  -  dětské rybářské závody
V jarních  měsících se uskuteční brigáda 

na úklid obce a okolí.
Jiří Vančura,
Přibyslavice

jistili jeho slavnostní rozsvícení. Začátek 
programu byl naplánován na 18. hodinu 
a celý jej uváděl p.Jaroslav Červinka. 
Po přivítání přítomných předal slovo panu 
faráři Petru Tobkovi, který ve svém proslo-
vu nastínil ten pravý smysl Vánoc a pozval 
přítomné na bohoslužby, které se usku-
teční o vánočních svátcích. Dále pak vy-
stoupily děti  z  Kozohlod, které přednesly 
básničky s vánoční tématikou. Své umění 
v recitování opět předvedli i naši hasi-
či. Pro zahřátí se podávalo svařené víno 

a cukroví. I přes nepřízeň počasí bylo pro-
stranství okolo stromu plné lidí, kteří tak 
společně přišli zahájit adventní čas. Na zá-
věr jsme si společně zazpívali píseň „Váno-
ce, Vánoce přicházejí“.     

Předvánoční procházka: V sobotu 23. 
prosince jsme uspořádali předvánoční pro-
cházku v délce asi 7 km.

         
Silvestrovské posezení: Poslední letoš-

ní akcí našeho sboru tradiční rozloučení 

se starým rokem a přivítání roku nového. 
Uskutečnilo se v Obecním domě a hrála 
kapel Laria.

Členové SDH Kozohlody přejí všem ob-
čanům hodně štěstí, zdraví a spokojenosti 
roce 2024.

         Na tyto akce jste všichni srdečně 
zváni.

     
František Klečák,

Kozohlody

foto: Bohuslav Kořínek

foto: Josef Rejnek

 Podzimní a zimní činnost myslivecké-
ho spolku

Na začátku podzimu myslivecký spolek 
objednal a uskladnil obilí na zimní při-
krmování drobné i spárkaté zvěře. Seno 
si každý člen zajištuje  sám. 

Zhotovili jsme také nové posedy (ka-
zatelny), které ještě čekají na umístění do 

honitby. Listopad a prosinec je hlavní lo-
vecká sezona a tak se uskutečnily tři hony. 
Při těchto honech byli mimo drobné zvěře 
uloveni také dva divočáci.

Dále jsme dokončili stavbu odchytové-
ho zařízení na muflony, ale zatím se nám 
nepodařilo je odchytit jelikož se většinou 
zdržují v sousedních honitbách. Jinak se 

jich podařilo za loňský rok odlovit třináct 
kusů.

13. ledna jsme pořádali tradiční mys-
livecký ples na kterém nechyběla letos 
opravdu bohatá zvěřinová tombola. Účast 
byla hojná a každý kdo přišel se určitě dob-
ře pobavil.

Vladimír Burian,

MS Diana Vlkaneč

Vlkaneč

Slavnostní rozsvícení vánočního stromu Valná hromada SDH Kozohlody
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Ranč Dalu Kozohlody

Během jarních prázdnin 12.2., 13.2., 
16.2., 26.2., 27.2., 1.3. pořádáme pro děti 
den s koňmi na ranči. Jízda na koních 
bude probíhat dopoledne na kolbišti a od-
poledne vyjížďka do přírody. Během dne 
děti dostanou 2x svačinu, teplý oběd a pití 
po celý den.

Ve dnech 28.3. - 31.3. budeme pořádat 
Velikonoční pobytové soustředění s koň-
mi. Je vhodné pro děti ve věku od 8 do 
15 let. Během soustředění se učíme různé 
cviky např.: couvání, stopovaní, ustupová-
ní, obraty, kruhy, přilnutí atd… Vždy bude 
následovat ukázka na koních a poté si kaž-
dý vyzkouší prvky podle svých schopností. 

Také si ukážeme práci v kruhové ohradě 
s mladým koněm. Poslední den bude 
soutěž na koních a vyhlášení nejlepších 
jezdců. Nebudou chybět ani vyjížďky 
do přírody. Příjezd dětí je ve čtvrtek 
od 9:00 do 9:30 hod. a odjezd v neděli 
od 16:00 do 16:30 hod.

Na 25.5. 2024 připravujeme XX. výroč-
ní ročník Sportovní den s koňmi. Součás-
tí programu budou rychlostní disciplíny 
a westernová show s koňmi. Večer taneč-
ní zábava a noční jackpot závod na koních 
se světelnými prvky.

V červenci a v srpnu pořádáme letní 
westernové tábory. Příměstské i pobytové 

pro děti od 6 do 16 let.
Rodeo VII. ročník se uskuteční 10.8. 

2024. Těšit se můžete na dobytkářské dis-
ciplíny a pro děti připraven doprovodný 
program. Večer bude taneční zábava.

18.8. - 19.8. 2024 budou závody chrtů 
a ostatních plemen.

Podzimní pobytové soustředění s koňmi 
chystáme od 28.10. - 31.10. 2024.

Jezdecké kroužky jsou od úterý do čtvrt-
ka každý týden.

Klub Ranč Dalu, z.s.
Josef Semerád, Kozohlody

Odchytové zařízení v zimním období

Kontrola Policií ČR při honě Posezení na poslední leči
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Den, co píšeme tento příspěvek (tj. 
3.1.2024), dosavadní počasí zimu zdaleka 
nepřipomíná.

Zda-li je to pouhá náhoda, či opakující 
se cyklus po sto letech nedokáži  posou-
dit. Citace z vlkanečské kroniky: „Zima 
v roce 1924 – 1925 byla zvláštní. Celý pro-
sinec a leden až do 22. února nebylo sněhu 
ani mrazu. Noci byly chladné, ale teplo-
měr neklesl pod 0*C. Ve dne bylo jako na 
jaře. Rolníci orali a vláčeli a někteří i seli. 
Dne 15. února počal stavěti nový domek 
Josef Rejnek na svém poli proti dvoru. Do 
26. března byl domek pod střechou. Dne 
23. února se počasí změnilo. Napad-
lo sněhu a počalo mrznout. Dne 14., 15., 
16. března byla veliká sněhová vánice. 
Teploměr ukazoval 18 stupňů pod nulou. 
Ve dnech 24., 25., 26. března sníh roztál 
a bylo hodně vody a bláta. Pole zde jsou 
namočená tak, že nebude možno v nich 
dlouho pracovati.“ 

Slepičky ukončily přepelichávání 
a vzhledem k mírné zimě obnovily snůš-
ku. Je dobré, když mohou být na zahradě 
a mají přístup k zemi. Svědomitě vysbíra-
jí vajíčka Plzáka Španělského a tím sníží 
jeho populaci v následující sezóně. Když 
máme možnost, snažíme se jim v krmení 
přilepšit a oni se nám za to náležitě odmě-
ní. Slepička není nijak náročný tvor a do-
mácí vejce, zvlášť pro děti, je něco jiného 
než polská vejce ze supermarketu.

Holubi vzhledem k mírné zimě snad vů-
bec nepřerušili hnízdění a stále se v ho-
lubárně objevují nová a nová holoubátka. 

Není to dobře, ale zamezit je to možné 
pouze oddělením holubů od holubic, ale 
i toto není vždy stoprocentní. Několikrát 
se mi přihodilo, že při mírné zimě a za sil-
ného mateřského pudu se spářily dvě ho-
lubice, snesly spolu čtyři neoplozená vejce 
a na jaře jsem měl velký problém, je znovu 
napářit s holuby, stále se k sobě vracely.

Se zapouštěním králic je to v této zimě 
dilema. Pakliže nemáme králíkárny dobře 
zabezpečené proti chladu, zákon schvál-
nosti je, že se králice okotí do největších 
mrazů. V případě, že se samičky okotí, 
lépe jim necháme hlubší podestýlku a ni-
kdy nečistíme kotec těsně před okocením. 
Dvířka takové dva až tři dny před okoce-
ním opatříme nějakým látkovým pytlem, 
nikdy ne igelitem. Kotec musí být prodyš-
ný, aby se vevnitř nesrážely vodní páry 
a kotec nevlhnul. 

Naše včely také tento způsob zimy 
nikterak nemilují, časté střídání teplot 
a vysoká vzdušná vlhkost, nepřispívají ke 
klidnému zimování. Zvlášť mladé mat-
ky mnohdy nepřerušily plodování, což se 
odrazí ve zdravotním stavu v následující 
sezóně. V lednu bychom neměli zapo-
menout odebrat měl a zaslat na rozbor. V 
klidovém období opravujeme rámečky, 
vyrábíme nové, drátkujeme a snažíme 
se odborně vzdělávat a připravujeme se 
na nastávající sezónu. S předjarní prohlíd-
kou nikdy zbytečně nespěcháme. Odtržení 
nástavků, či stropní folie zrušíme včelám 
tepelnou pohodu a oni již nejsou schopny 
si případné netěsnosti zatmelit. Prohlídku 

Koutek chovatele

provedeme, až když máme jistotu stálejší-
ho teplého počasí, vždy vše dobře zvážíme 
a promyslíme, abychom při jednom otevře-
ní úlu udělali všechna možná opatření a zá-
sahy. Pro včely je škodlivé se v nich „vrtat“ 
každý týden či deset dní. Jako nejdůležitější 
je se přesvědčit o přítomnosti matky. Tzn. 
že ji budeme hledat, ale uprostřed horní-
ho nástavku vysuneme jeden starší plást 
a když zjistíme, že je zakladený, můžeme 
být spokojeni. Když jsem se přesvědčili, 
že matky ve všech úlech kladou a včelstva 
jsou v pořádku a zdravá, můžeme přistou-
pit ke srovnání síly včelstev. Později nám 
to usnadní práci ve všech včelstvech, mů-
žeme provádět stejné úkony ve stejném 
rozsahu. Již od dubna sledujeme rozvoj 
a zajištujeme jim dostatek prostoru a práce 
(přidáváme dostatek mezistěn) Když něco 
zanedbáme již koncem dubna, může vznik-
nout rojová nálada, která může být přibr-
žděna vydatnou květnovou snůškou, ale 
po ukončení snůšky se včelstvo okamžitě 
vyrojí.

Šťastné a veselé vykročení do nového 
roku s přáním všeho dobrého přejí chova-
telé.  

     
Josef Rejnek,

Vlkaneč

Stolní bodování Dobrovítov



farnost
Milý čtenáři, možná že si povzdychneš, 

že jdu s křížkem po funuse, protože Vá-
noce už skončily a bylo po nich, už když 
jsem psal tento příspěvek, že je škoda, 
že se všední dny tak rychle vrátily, že už 
není taková pohoda jako byla na Váno-
ce atd. Trvají Vánoce jen dva dny v roce, 
jak to asi má každý z nás zafixované nebo 
v letošním roce dva týdny, jak to mají křes-
ťané, kterým letos Vánoce skončily 7.1. 
2024 svátkem Křtu Páně a nebo nám chtějí 
připomenout něco hlubšího, a tak vytvořit 
prostředí, ve kterém budeme i mimo ko-
nec prosince nebo začátek ledna prožívat 
pěkné dny?

Odpověď nám dává naše osobní příprava 
na Vánoce. Obecně se předvánoční čas

prezentuje jako čas shonu. I my sami 
pracujeme na tom, abychom byli nachys-
táni.

Sháníme dárky a finanční prostředky na 
ně. Když je máme, tak je nejprve schovává-
me, aby obdarovaný byl překvapen, potom 
je balíme. Příprava na Vánoce nespočívá 
pouze v přípravě dárků, ale také v přípra-
vě prostředí. Většinou víc uklízíme, kvůli 

předvánočním akcím víc plánujeme čas, 
protože se chceme zúčastnit kulturních 
akcí. Těch věcí, které konáme je mnohem 
víc a většinu z nich by šlo nazvat obětí. Po-
kud se pak Vánoce vydaří, máme radost. 
A to je jeden plod oběti. Nalezli bychom 
i jiné. Aniž si to uvědomuje, prožíváme 
Vánoce už v předstihu. Vždyť malé na-
rozené Dítě se také obětuje. Jako Bůh se 
zříká své vnější slávy, kterou bychom ji-
nak viděli, a rodí se jako třeba pětikilové 
a padesáti centimetrové miminko v chlévě. 
Ne tedy v porodnici nebo doma v teple, ale 
v chlévě. Vytváří prostředí, ve kterém se 
líbí Panně Marii, sv. Josefovi, pastýřům, 
králům a také mně, i když se narodil před 
více než tisícem roků. Ono prostředí není 
jenom krásné, ale také užitečné, nejenom 
z pohledu čistě pozemského, protože bě-
hem života Dítěte dochází k uzdravová-
ní nemocných, tišení bouří atd., ale také 
z hlediska lidského, protože dochází k na-
plnění vyšších lidských potřeb, kterými 
jsou schopnost žití člověka s Bohem, a tak 
dorůstat do podoby s Bohem, která je v ka-
ždém z nás přítomna.

Tak, jako je o Vánocích přítomna realita 
kříže, symbolizování jesličkami a nehos-
tinným prostředím, tak ve všedních dnech, 
ale i v obtížích může být přítomna radost 
symbolizovaná, anděly, pastýři, Pannou 
Marií, sv. Josefem a jinými osobami pří-
tomnými ve vánočním příběhu.

Přeji každému z vás, aby se Bůh rodil 
ve vašem srdci. Potom se i vaše letošní ra-
dosti promění v radost věčnou a vaše kříže 
vám umožní vstoupit do slávy Boží. Mod-
lím se a s radostí žehnám. 

Noc kostelů
Vážení,  jménem farnosti vás zvu na noc 

kostelů, která proběhne 7. června
2024 od 18.00. do 19.00. v kostele ve Vl-

kanči a téhož dne v Kozohlodech.
Prosím, abyste sledovali plakáty zvoucí 

na tuto událost. Pro každého bude přichys-
táno překvapení.

S úctou Petr Tobek,
farář

Honební společenstvo Vlkaneč
Vážení členové a ostatní majitelé honeb-

ních pozemků v HS Vlkaneč, v loňském 
roce 25. 02. 2023 na valné hromadě HS 
Vlkaneč se projednával bod o rozdělení 
finančních prostředků ve výši 103.458,78 
Kč za období 2012 – 2022. Usnesením 
valné hromady bylo schváleno   rozdě-
lení finančních prostředků následovně: 
11.844,- Kč – výplata podílu pro pana Z. a 
pro členy zastupující panem Z., 9.765,-Kč – 
výplata pro přičleněné vlastníky pozemků 
v honitbě, 40.000,- Kč – dar pro ZŠ a MŠ 

Vlkaneč, 11.093,- Kč – dar pro ZŠ a MŠ 
Zbýšov a finanční rezerva HS Vlkaneč ve 
výši 30.756,78 Kč.

V loňském roce byly vyplaceny finanční 
dary v celkové výši 51.093,- Kč pro ZŠ a 
MŠ Vlkaneč i Zbýšov. Ještě zbývá vyplatit 
7.157,- Kč  pro členy zastupujícím panem 
Z. a 9.765,- Kč  pro majitelé přičleněných 
pozemků.

Proto Vás prosím, kontaktujte honební-
ho starostu pana Václava Vágnera na tel. 
čísle 602 146 593, abyste si domluvili ter-

mín výplaty podílu. 

V letošním roce proběhne valná hroma-
da honebního společenstva dne 25. 2. 2024 
na OÚ ve Vlkanči. Přesný detail pozvánky 
bude uveřejněný na webových stránkách 
Honebního společenstva Vlkaneč, v sekci 
HS Vlkaneč.     

     
Václav Vágner,

honební starosta HS Vlkaneč
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Požehnání svátků vánočních při rozsvícení vánočního stromku ve Vlkanči,
foto: Martina Nováková
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Platí pro vozy Škoda 
starší 4 let

Váš autorizovaný servisní  
partner Škoda:

✓  Sleva 15 % na Škoda Originální díly 

✓  Sleva 20 % na nákup Škoda 
Originálního příslušenství 

✓  Sleva 20 % na výměnu Škoda 
originálních brzd, tlumičů a výfuků 

 A mnoho dalších výhod.

Pokud Šekovou knížku ještě nemáte, je pro vás 
zdarma připravena v našem servisu nebo online 
na www.sekova-knizka.cz.

Aby vaše 
Škoda zůstala 
originální

Service

INPRO Čáslav, s.r.o.
Jeníkovská 1815
286 01 Čáslav
Tel.: 327 312 630
inpro.skoda-auto.cz
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Saunování na sportovních kabinách

Saunování probíhá během zimních měsíců o sobotách od 18.00 hod.

Cena 100 Kč členové TJ, 120 Kč ostatní
Více info na tel.: 724 916 313

ilustrační foto
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9.2.
11.2.
16.2.
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9.3.
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23.3.
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30.4.
30.4.
30.4.
30.4.

25.5.
25.5.
25.5.

16.6.
22.6.

červen

10.8.
31.8.

PŘEHLED PLÁNOVANÝCH AKCÍ leden – srpen 2024
Turnaj ve stolním tenise, pořádá TJ Sokol Vlkaneč, pohostinství Vlkaneč
Myslivecký ples, pořádá MS Diana Vlkaneč

Závěrečné slovo šéfredaktora

Vážené čtenářky, vážení čtenáři,

do nového roku přejeme hodně 
radosti, budete ji potřebovat na ty 
všední starosti.

Jak to všechno poplatit, 
rovnováhu neztratit, tak 

Vám přejeme hodně síly, 
taky pevný krok, ať je dobrý 
a úspěšný ten letošní rok.

Václav Vágner, Vlkaneč

Maškarní ples, pořádá SDH Vlkaneč
Dětský karneval, pořádají místní maminky ve spolupráci s obcí, pohostinství Vlkaneč
Hasičský ples, pořádá SDH Kozohlody, Obecní dům v Kozohlodech
Valná hromada HS Vlkaneč, na OÚ ve Vlkanči
Dětský karneval v Přibyslavicích, pořádá SDH Přibyslavice

Sportovní ples, pořádá TJ Sokol Vlkaneč
Oslava MDŽ, pořádá SDH Kozohlody, Obecní dům v Kozohlodech
„Kino pod střechou“, pořádá TJ Sokol Vlkaneč, pohostinství Vlkaneč

Benefiční koncert: Cermaque (Jakub Čermák), kostel Všech svatých v Kozohlodech
Pálení Čarodějnic s doprovodným programem, pořádá TJ Sokol Vlkaneč
Pálení Čarodějnic v Kozohlodech, pořádá SDH Kozohlody
Pálení Čarodějnic v Přibyslavicích, pořádá SDH Přibyslavice
Slet Čarodějnic v 10.00 hod. u ZŠ, pořádá ZŠ Vlkaneč

XX. výroční ročník Sportovní den s koňmi, pořádá Ranč Dalu
Poutní koncert v kostele v Přibyslavicích, pořádá sdružení přátel kostela Sv. Václava
Dětské rybářské závody na rybníku Pálov, pořádá MS Diana Vlkaneč, z.s. ve spolupráci 
s ZO ČSCH Vlkaneč

Školní akademie ve 14.00 hod. v sále pohostinství Vlkaneč, pořádá ZŠ Vlkaneč
Dětský den s myslivostí, pořádá MS Diana Vlkaneč, z.s. ve spolupráci s ZO ČSCH 
Vlkaneč
Rybářské závody v Přibyslavicích, pořádá SDH Přibyslavice

Velké rodeo, pořádá Klub Ranč Dalu, z.s. v Kozohlodech
Letní slavnosti na fotbalovém hřišti ve Vlkanči, pořádá Obec Vlkaneč

Poděkování

Občané Kozohlod děkují paní 
Petře Štěpánkové za vzornou údržbu 
hřbitova v Kozohlodech. 

Občané Kozohlod


